
                               P r o t o k ó ł   Nr  35 /  2008
   
      z sesji  Rady Miejskiej w Sławnie  odbytej w dniu 30 grudnia  2008 r.
     -pod  przewodnictwem  Edyty Szczygielskiej    –  Przewodniczącej Rady.
                         
                Sesję rozpoczęto o godz. 13 00  -       zakończono  o godz. 14 20 

    
                Sesja odbywała się w budynku  Urzędu Miejskiego. 

                Na stan  15 radnych   -  udział  w sesji  wzięło  15 radnych.
  
         
                                      Ponadto w sesji  udział wzięli :
                                       -------------------------------------
 
       Z-ca  Burmistrza Miasta, Wicestarosta p. S. Dereń,  Prezesi Spółek Miejskich, 
   dyr. i kier. jednostek  organizacyjnych, pracownicy  UM, przedstawiciele  prasy  
   oraz  zainteresowani  mieszkańcy  miasta.

                                                                  
                                                                                               / listy  obecności  w załączeniu / 

         
         Na podstawie listy obecności Przewodnicząca  stwierdziła, że na sali 
    obecnych   jest  15  radnych, co stanowi  quorum  do  podejmowania  
    prawomocnych  uchwał. 
     
                                                     Porządek obrad:

    1. Przyjęcie porządku obrad. 
    2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
    3. Interpelacje  radnych.
    4. Wolna Trybuna.                                                                       
    5. Podjęcie uchwał w sprawie :    
        a/ uchwalenia budżetu  miasta Sławno na 2009 rok,      

   b/ uchwalenia Miejskiego Programu  Przeciwdziałania  Uzależnieniom           
       i Przemocy  na 2009 rok,   
   c/ ustalenia Regulaminu  określającego wysokość  oraz szczegółowe warunki    
       przyznawania nauczycielom dodatków : motywacyjnego, funkcyjnego, 
       za wysługę lat  i za warunki prac  oraz niektórych  innych składników 
       wynagrodzenia na 2009 rok, 
   d/ zasad  ustalania diet  oraz zwrotu kosztów podróży  służbowych  radnym 
        Rady Miejskiej w Sławnie,  
   e/  zmiany budżetu miasta  na 2008 rok.   

    6. Informacja  Burmistrza Miasta o pracy w okresie między sesjami.   
    7. Informacja Przewodniczącego  Rady  o działaniach w okresie między sesjami.  
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    8. Odpowiedzi na interpelacje radnych.           
    9 .Wnioski i zapytania radnych.    
           
    Ad.1
   -------  
                Rada  jednogłośnie  przyjęła dzisiejszy  porządek obrad. 

  
  Ad.2
  ------          
                Do zapisu  protokołu z  poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono.
                Jednogłośnie przyjęto w wersji  przedłożonej.
  Ad.3
 -------                          
                                                   Interpelacji  nie  zgłoszono.    

   Ad. 4       
   --------             
                        W ramach   „Wolnej  Trybuny ” głosu nie zabrano. 
   Ad. 5                                  
  -------             
             Przedłożone  projekty uchwał  były szczegółowo przeanalizowane
      na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady, na których  uczestniczył
      zastępca Burmistrza,  p. Skarbnik, oraz pracownicy Urzędu, którzy na  
      na bieżąco   udzielali wyjaśnień   i  odpowiedzi na  zadawane  pytania 
      radnych.
                                                               
     Ad. 5 a  
     ---------       
               Przed  przystąpieniem  do  głosowania uchwały w sprawie uchwalenia 
    budżetu miasta  na 2009 rok  -  Przewodnicząca  Rady poinformowała, że     
    projekt budżetu  był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji RM 
    w dniu 29.12.2008 r. i został zaopiniowany pozytywnie.  
    Następnie  zapoznała  radnych  z  pozytywną opinią  Regionalnej Izby 
    Obrachunkowej  w Szczecinie  dot. projektu uchwały budżetowej miasta Sławno  
    na 2009 rok wraz z informacją o stanie  mienia komunalnego oraz z pozytywną   
    opinią  dot. możliwości  sfinansowania deficytu  budżetowego  przedłożonego 
    przez Burmistrza  Miasta Sławno w projekcie  uchwały budżetowej na 2009 r. 
    Również  pozytywnie zaopiniowano  przedłożoną  do projektu  uchwały 
    budżetowej   na 2009 rok  prognozę  długu publicznego  i stwierdzono jej 
    prawidłowość pod względem przestrzegania przepisów dotyczących uchwalania     
    i wykonania budżetu.   
                                                                              / uchwały  RIO  w załączeniu  /  
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        Przed  przystąpieniem do głosowania  uchwały budżetowej  - radny   
        S. Zaborowski  poinformował, że zaproponowany na dzisiejszą sesję  projekt   
        tej  uchwały jest za dużo deficytowy. Ten deficyt, który będzie ciążył na 
        następne lata  -  dotyczy głównie wzrostu  nakładów na Urząd  Miejski   
        porównując to analogicznie z  rokiem  ubiegłym.  Kwota  841,743 zł  tylko    
        na sam Urząd  -  to jest bardo dużo. Pieniądze te można by było  przeznaczyć  
        na inwestycje, które byłyby bardziej spożytkowane.                                                       
        Następna  rzecz  –  dotyczy  oświaty, gdzie nastąpił bardzo duży wzrost 
        szczególnie  na  przedszkola  -  po zlikwidowaniu Zakładu Budżetowego 
        kwota  wydatków wzrosła o 1 mln 391 tys. zł. Jest to bardzo dużo.  
        Ponadto radny zwrócił  uwagę  na dodatki mieszkaniowe, które jak stwierdził   
        już po raz kolejny zostały obcięte na 150.000 zł.  
        Zadał pytanie Prezesowi  MPGKiM  -  jakie  na dzień dzisiejszy jest zadłużenie  
        po względem  nieściągalności  czynszu  wobec mieszkańców miasta.  
        Stwierdził, że przedłożony projekt  budżetu jest trudny – niemniej  jednak   
        są w nim też i plusy. Odnośnie inwestycji –  przyznał, że  jest duży rozmach. 
        Deficyt  ma  również  swoje plusy  i minusy  - okaże się to przy spłacie – jakie 
        będą  skutki  i obciążenia  przy  rozwoju  miasta na następne lata.       
        Stwierdził, że jest to dla niego ciężka decyzja odn. pozytywnego zaopiniowania 
        tego projektu uchwały. 
        
        Radny S. Szkludlarek  -   zgłosił wniosek, aby  przenieść kwotę  przeznaczoną 
        na budowę fontanny na Placu Ks. Kard. Wyszyńskiego  tj. dział  921 rozdział   
        92195  do działu  926  rozdział  92605 tj. na zadania w zakresie kultury
        fizycznej  i  sportu ze  wskazaniem na  Klub  Piłkarki „ Sława ” w Sławnie. 
        Nie narusza  to  konstrukcji  budżetu  –  lecz  tylko jest to przeniesienie   
        między działami. 
        
        Następnie głos zabrał p. Jacek  Ścigała  – Prezes sp. MPGKiM w  Sławnie,     
        który udzielił odpowiedzi  radnemu   S. Zaborowskiemu  na wcześniej zadane   
        pytanie. Poinformował, że  należności w stosunku do  MPGKiM są b. różne.
        Są osoby, które wpłacają, gdy egzekwowany jest ten dług  poprzez ściągalność,
        poprzez  komornika  -  dług ten obecnie  wynosi  ok.  400.000 zł. 
                 
        Radny S. Grzegorczyk  zwrócił  się   z zapytaniem do radnego S. Szkudlarka   
        -  czy te  150.000 zł   nasi  juniorzy  spożytkują w całości.    
          
        Odp. Te  środki są  dla wszystkich, nie tylko dla  juniorów.   
                   
        Pan M. Grabowski  poinformował, że środki, które ewentualnie byłyby    
        przeniesione  na kulturę fizyczną, która jest w rezerwie –  to nie znaczy, że  
        są one przeznaczone na  „Sławę  –  tylko będą to środki na konkurs  na rozwój
        kultury fizycznej.  
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        Nie można  przed ogłoszeniem konkursu  powiedzieć, kto wygra ten konkurs.  
        
        Przewodnicząca  Rady stwierdziła -  że w  związku  z tym  wniosek nie jest  
        zasadny  i nie należy nad nim głosować. 
        W dziale kultura fizyczna i sport -  do którego proponuje przeniesienie 
        środków radny S. Szkudlarek przeznaczonych  na rewitalizację starówki -    
        pieniądze przyznane w ramach konkursu mogą być przeznaczone
        tylko dla juniorów  i młodzików z klubów sportowych oraz dla wszystkich 
        składających wnioski stowarzyszeń. Natomiast wniosek był na  „Sławę .”   
        Dopiero Komisja decyduje o tym, który z Klubów  jaką  kwotę otrzyma. 
        Wniosek radnego, że pieniądze  mają być przekazane  na  „Sławę ”  jest   
         niezasadny, ponieważ  nie  decyduje o  tym  Rada, tylko Komisja, która  
        zostanie  wybrana  po  nowym roku. 
  
        Radca prawny UM  -  p. Z. Szefka   poinformował, że  inicjatywa   
        uchwałodawcza  w  zakresie budżetu  leży tylko i  wyłącznie po stronie 
        Zarządu Miasta.  Odczytał zapis art. 179 ustawy o finansach publicznych, 
        który  brzmi :  przygotowanie projektu  uchwały budżetowej  wraz 
        z objaśnieniami,  a także inicjatywa w sprawie zmian   tej uchwały należą  
        do wyłącznej kompetencji  Zarządu jednostki samorządu terytorialnego.  
         Z tego przepisu wynika to, że  Rada może dyskutować, może próbować 
        wezwać Burmistrza do zmian  w projekcie tej uchwały  -  ale sama  nie może  
        dokonywać  tych  zmian. Może to być tylko w formie  autopoprawki -  taka   
        jest wymowa tego przepisu.  
        Inne zagadnienie jest takie, że  padł konkretny wniosek i bez względu na to, 
        czy on jest formalnie słuszny czy nie słuszny,  trzeba  go poddać pod 
        głosowanie – nie ma innej drogi. Natomiast - jeśli Rada uchwali to co uchwali  
        i  okaże się to niezgodne  z  prawem  - to wiemy jakie  będą tego konsekwencje. 
        
        Radna B. Kallaur  -  powiedziała, że  w zeszłym roku była identyczna sytuacja.  
        Radni głosowali  za przeniesieniem środków  z pieniędzy Rady  na inny cel   
        i to wówczas było zgodne z prawem. Tym razem widać, że nie. 
        Następnie poinformowała, że  jej  zdaniem  na Placu fontanna potrzebna jest  
        dla miasta  jak zającowi dzwonek. Mieliśmy już jedną fontannę, potem drugą 
        -  zasypywaliśmy  i odsypywaliśmy. Nie ma potrzeby  robienia fontanny, bo
         ona  jest  nam niepotrzebna. Trzeba zagospodarować ten teren,  
        a pieniądze przeznaczyć na inny cel / np. ławki /      
        Ten  Plac jeszcze przed wojną nigdy nie  miał fontanny, a powinnyśmy się 
        odnosić do historii. W/w powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią  radcy        
         prawnego, ponieważ  mówi on tak jak jemu pasuje i  wprowadza Radę   
         w błąd. W zeszłym roku było w porządku  -  a w tym  nie jest w porządku.   
         Radna uważa, że wniosek radnego S. Szkudlarka  jest  zasadny i chcemy 
        -  aby  te środki przenieść  na inny cel. 
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    Radna B. Konfederak  -  poinformowała, że w zeszłym roku to był jej wniosek -       
    z tym, że nie  zgłaszała, aby  środki zostały  przekazane  na Klub  „Sława”  
    tylko  na kulturę fizyczną. Radny S. Szkudlarek nie powinien wskazywać Klubu 
   „Sława” tylko kulturę fizyczną  i  wtedy  byłby to wniosek  lepiej brzmiący.    
     
    Radna  M. Poprawska   -  poinformowała, że na rynku głównym  miasta     
    była  może nie tyle fontanna  –  ale źródło wody,  o czy świadczą stare fotografie. 
    Raz była studnia, raz pompa – ale  było jakieś źródło wody  -  także  przykład 
    historyczny  radnej  B. Kallaur  nie jest  zasadny.   

    Radny S. Szkudlarek   -  powtórzył swój wniosek – aby  przenieść kwotę     
    przeznaczoną  na  budowę fontanny  na Placu  Ks. Kard. Wyszyńskiego  
    tj. dział  921 rozdział   92195 do działu  926 rozdział  92605  - są to zadania   
    w zakresie kultury fizycznej  i sportu ze wskazaniem  na Klub Sportowy.  

     Radny J. Stark  -  zwrócił się  z zapytaniem   - czy ten wniosek odnosi się do  
     kultury fizycznej  i sportu  - czy  do Klubu  Piłkarskiego.  

    Przewodnicząca Rady zwróciła się do  radnego S. Szkudlarka – aby jeszcze raz  
    /  przed głosowaniem  / sprecyzował  swój  wniosek  –  ponieważ  wcześniej  
    był ze  wskazaniem  na Klub  Sportowy. 

    Radny  S. Zaborowski  -  powiedział, że skoro jest pewna trudność w określeniu  
    wniosku  -  to zgłasza wniosek,  aby  zdjąć z porządku  dzisiejszych obrad 
    uchwalenie budżetu miasta na 2009 rok. Sprawa ta dotyczy dużej kwoty, jaką  
    będzie  można przenieść na inne cele, które były wcześniej zgłaszane  przez Radę  
    Miejską. Między innymi –  Dom Dziennego Pobytu dla  osób starszych.  

     Po dyskusji  -  przystąpiono  do głosowania  wniosku  radnego S. Szkudlarka,    
     który dotyczy  przekazania  kwoty 150.000 zł  z działu 921 rozdział 92195    
     do działu  926 rozdział 92605 – zadania  w zakresie kultury fizycznej i sportu.   
    
      W wyniku głosowania  - powyższy wniosek większością  głosów  został  
      przyjęty. 
   
     /  5 głosów „za” wnioskiem,  3  „ przeciwne ”  7  „wstrzymujących”  /  
 
     Przed przystąpieniem  do głosowania nad wnioskiem radnego S. Zaborowskiego 
      -  w/w  poinformował, że  skoro został przyjęty  ten wniosek  - to zdjęcie 
     w dniu dzisiejszym  projektu uchwały budżetowej z porządku obrad mija się 
     z celem  i  wycofał  swój wcześniejszy  wniosek. 
     Wcześniej głosował za zdjęciem  –  ponieważ są  inne  potrzeby. 
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       Następnie  Rada  8 głosami „za ” 1 „ przeciwnym ” i  6 „ wstrzymującymi”
       podjęła Uchwałę Nr  XXXV/ 193 / 2008 w sprawie uchwalenia budżetu       
       miasta  Sławno na  2009 r. 

                                                                                         /  uchwała  w załączeniu  /                 
     Ad. 5 b 
     ----------                                                                       
             
                Jednogłośnie  podjęto Uchwałę  Nr XXXV/ 194/ 2008   w sprawie 
     uchwalenia Miejskiego Programu  Przeciwdziałania  Uzależnieniom  i Przemocy  
    na 2009 rok.    
                                                                               
                                                                                    /  uchwała  w załączeniu  / 
    
    Ad. 5 c 
    ---------
               Jednogłośnie  podjęto Uchwałę Nr  XXXV/ 195/ 2008  w sprawie      
        ustalenia Regulaminu  określającego wysokość oraz szczegółowe warunki   
        przyznawania nauczycielom dodatków :  motywacyjnego, funkcyjnego,     
        za wysługę lat i za warunki prac oraz  niektórych  innych  składników 
        wynagrodzenia  na  2009 rok. 
                                                                                 
                                                                                   /  uchwała  w załączeniu  /  
   Ad. 5 d 
   ---------
                      Rada  6  głosami „za ”  4 „ przeciwnymi ”  i 5 „ wstrzymującymi ”
       podjęła  Uchwałę  Nr  XXXV/ 196/ 2008  w sprawie zasad  ustalania diet  
       oraz zwrotu  kosztów podróży  służbowych radnym Rady Miejskiej 
       w Sławnie. 
                                                                                    /  uchwała  w załączeniu  /      
     Ad. 5 e
    ----------       
                     Rada  14 głosami „za”  i  1 „ wstrzymującym ”   podjęła Uchwałę                  
     Nr XXXV / 197 / 2008  w sprawie zmiany budżetu miasta na 2008 rok.               
   
                                                                                     /  uchwała  w  załączeniu  /          
    Ad. 6 
    -------
                  Informacja Burmistrza Miasta o pracy w okresie między sesjami   
           została sporządzona  na piśmie i  przekazana wszystkim radnym w dniu 
           dzisiejszym.     
                                                                                      / informacja w załączeniu  / 
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   Ad. 7 
   ------
                  Informacja  Przewodniczącego Rady  o działaniach  w okresie   
       między sesjami  została przedłożona  do wiadomości  radnym  w formie     
       pisemnej.
                                                                                       / informacja w załączeniu / 
  Ad. 8
  -------     
                                         Interpelacji nie zgłoszono.                                             

  Ad. 9    
  ------  
                                     Wnioski  i zapytania radnych. 

      1. Radny  W. Gertner  -  poinformował o  artykule jaki ukazał się w Głosie    
          Koszalińskim  w dniu 22 grudnia 2008r. - że   pacjenci  z  likwidowanej 
          przychodni przy ul. Wojska  Polskiego w Sławnie nie mogą być przeniesieni 
          do  doktora Macieja Radzika. Ten wstrzymał  rozpoczęte już zapisy.  
          Powiedział, że przepychanki między dr M. Radzikiem, a dr K. Żyluk  nie 
          interesują mieszkańców.  Jest to k. 2.500 tys. pacjentów  i  w chwili obecnej  
          nie mają zapewnionej opieki lekarskiej. 
          W sprawie tej nie może też nic zrobić  NFZ  - ponieważ  ustawa o ochronie   
          danych  osobowych nie pozwala na dowolne  dysponowanie danymi. 
          Doktor Radzik twierdzi, że jeżeli nie otrzyma tych  danych   - to nie  będzie  
          przyjmował. 
          Radny był dzisiaj w Przychodni i wisi  na drzwiach  informacja, że pacjenci 
          nie będą  przyjmowani  od. p. K. Żyluk do czasu  wyjaśnienia sprawy.   
          Natomiast  -  w tym artykule prasowym jest zapis, że Burmistrz Miasta 
          przyznaje, iż nie ma  pomysłu co zrobić.   
          W/w radny  zwrócił się  z zapytaniem  -   co dalej z tymi pacjentami 
          p. dr Żyluk. 

     2.Radny S. Zaborowski   -  zwrócił się do  Prezesa sp.  MPGKiM  w Sławnie  
        o udzielenie mu  odpowiedzi na piśmie –  jaka została udzielona   wcześniej  
        odn. kwoty  zadłużenia mieszkańców  miasta z tytułu niepłaconych czynszów    
        mieszkaniowych.    
        Z informacji jaką  przedłożył p. Prezes wynika, że  jest to kwota ok. 400.000 zł 
     - natomiast  notatka, jaką ostatnio posiadał  radny opiewała  na kwotę  576 .000 zł. 
       z datą i pieczątką  w/w  Prezesa.     
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       Następnie radny S. Zaborowski   -  w nawiązaniu  do wypowiedzi radnej 
       M. Poprawskiej  na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady odn. sprzedaży    
       działek  -  zgłosił wniosek  -  aby  w przedkładanej informacji Burmistrza 
       Miasta o jego pracy w okresie między sesjami zamieszczana  była informacja     
       o   ilości sprzedanych  działek.  
       
         W wyniku  głosowania  -  powyższy  wniosek  większością  głosów       
       został  przyjęty.        
       /   12 głosów „za ” 3 „ wstrzymujące ”  /         
         
       Pan  M. Grabowski  –  z-ca  Burmistrza Miasta  – poinformował, że  rozmowy             
       z dr M. Radzikiem  odn. przyjęcia  pacjentów były prowadzone w taki sposób,
       że  przejmie on tą  populację  w tej części, która  nie znajdzie innego lekarza.      
       Taką listę  tych osób  miał przekazać  Narodowy  Fundusz  Zdrowia, który     
       wycofał się, ponieważ uznał, że lista  utworzona przez dr Żyluk  jest jej listą.       
       W związku  z powyższym NFZ  zwrócił się do Urzędu,  aby wystąpić z prośbą         
       do dr K. Żyluk  o przekazanie tej listy -  ale w/w  nie wyraziła zgody na jej 
       przekazanie.  Wobec  tego ta lista pacjentów  musi być utworzona od nowa   
       ze składanych deklaracji.  
       Ustawa o ochronie danych  osobowych  nie pozwala  miastu wbrew jej działać,    
       ani czegokolwiek zmieniać. Można  jedynie pomóc  stworzyć tę listę 
       p. dr M. Radzikowi – jeśli  on  wyrazi zgodę  na przejęcie tych osób. 
       Jutro odbędzie się spotkanie  z  Burmistrzem  w tej sprawie  -  natomiast  
       forma pomocy jest   do ustalenia. 

          Przewodnicząca  Rady  życzyła  wszystkim zebranym i ich rodzinom,                      
      aby atmosfera, jaka panowała  w  Wigilijny wieczór zagościła  w ich domach 
       i sercach na  cały  Nowy Rok. 

     Następnie powiedziała, że życzy również umiejętności  dostrzegania tego  co 
naprawdę w życiu jest ważne  oraz kierowania się  w swoim postępowaniu podczas 
podejmowania decyzji swoim wewnętrznym głosem.                                                 

  W związku  z  wyczerpaniem porządku dziennego  Przewodnicząca
 zamknęła obrady.                                                                                                          

  
Protokołowała :                                                                                                   

    Teresa Ożóg                                                                                                            




